
Datorren urtean gainditu egin nahi
dute aurtengo ikastaroen arrakasta

IKASLE KOPURUAREN ERREKORRA HAUTSI DA, GUZTIRA 6.400 IZAN BAITIRA EKITALDI HONETAN

Balantze ona egin zuten atzo EHUko udako ikastaroetako arduradunek amaitu berri den

XV. ekitaldiaz. Aurtengorako jarri zituzten helburuen errepasoa egin, eta guztiak hein

handi batean bete direla ikusita, arraskasta hitza erabili zuten.

Jone Larrañaga / Donostia

ttIRU ikuspegitatik Ikusita azpi-
tearratu zuen ikastaroen arra-

asta Ricardo Etxepare zuzen-

ariak: zerbitzuen funtziona-
eta antolaketaren ikus-

Pnntutik, ikastaroetan parte
artu dutenek espero zutena be-

e izanarenetik eta ikasle kopu-
djarenetik. Kopuruari dagokio-
nez' aurtengo ekitaldiak marka
§uztiak hautsi ditu. Guztira,

•400 lagun izan dirá ikastaroe-

an. horien artetik ia mila Es-
Painiako Pedagogía Kongresura
eterritakoak. Ikasle kopuruak
a
drreiskuspen objetiboenak ere

ífrinditu ditu; «gehiegizkoa» izan
e la ere aitortu zuten atzo. Mi-

jauregiko azpiegiturak
°ntuan hartuta, ikasle kopu-
ak goi-muga jo duela esan li-

teke, beraz.
horien artetik askok gai

tekorrei buruzko infbrmazioa
a prestakuntza jasotzeko jo

u te ikastaroetara. Etxepareren
rabera, unibertsitate hedapena

lortu dutela erakusten

.
norrek. Gainera, profesionalei

iraunkorra eskaintzeko

Jaburua ere ondo bete dute

3-000 profesional izan dirá
ako ikastaroetan, tartean

■°oo irakasle—.
ikastaroen azken hel-

t
VUa’ ordea, gaur egungo ez-

a 'da gaiei buruzko erreferen-

(2la §une izatea dela azpimarra-
zuen atzo Ricardo Etxepare

lkastaro bakoitza-

atnaieran ikasleek bete di-
ten inkestetan ikus daitekee-

Uda honetan Miramar jauregian izandako ikastaroetako bat.

Edurne Koch

nez, oro har, eztabaida gai ho-

riek ondo jorratu direla ikus

daiteke.

Hala eta guztiz ere, kexuak ere

izan dirá, eta horiek guztiak
ikastaroak hobetzeko erreferen-

tzia egokia izango direla azaldu

zuten.

Izan ere, aurtengo ekitaldia

amaitu berria den arren, hurren-

go urtean zer hobe litekeen pen-
tsatzen hasiak dirá antolatzai-

leak. Ikasle kopuruaren aldetik

goiajo dutelarik, datorren urtean

ikasleen beharrak eta ikastaroen

kalitatea hobetu nahi dutela

azaldu zuten atzo ildo horretan.

Ikastaroetako zuzendariak ge-
hiago inplikatzea eta baliabide

ekonomiko gehiago ere nahi dute

hurrengo urterako.

Horrezaz gainera, euskara ge-
hiagi erabiltzeko ahaleginak
egingo dituzte. Juanita Etxebe-

rria ikastaroetako zuzendarior-

deak azaldu zuenez, irakasleen

erdiak bertakoak dirá, eta horien

artetik % 25 hitzaldiak euskaraz

emateko gai. Ikasle asko Espai-
niako probintzietatik etorrita-

Itoizko Koordinakundeak Mexikon bilera
egin du IANBAGeko idazkari nagusiarekin

erakundeak bitartekaritza lana egiten du ingurugiro gatazketan

-~--'__jjredakzioa / Iruñea

luis BEAUMONT Itoizko
or dinakundeko ordezkaria

Ojeda Mestres Ingurugiro
tek

°etarako Nazioarteko Bitar-

e*'a Adiskidetze Gorteko

bild idazkari nagusiarekin
abi

U
Zen exi^on ' j°an den

I t ? Uan - 1995ek0 abenduan,

Drt
° Itoizko

izek^íaren §atazkan Parte har-
*° eskatu zion lANBAGi. Na-

kuJ?eko erakundeak koordina-

rç
earen e ia Administrazioa-

egj,
arteko bitartekaritza lana

Zu
° Pro Posamena onartu egin

’ eta aurtengo maiatzean

doa
lnSurugironSuru giro Ministe-

2¡atn arazoari irtenbide negó-

te
Ua bUatu ahal izateko lagun-
eskaini zion. Harrezkeroztik

lau hilabete igaro dirá, baina

lANBAGek ez du Madrilen eran-

tzunik jaso. Hain zuzen ere lAN-

BAGen eta Ingurugiro Ministe-

rioaren arteko harremanak zer-

tan diren jakitea zen Beaumon-

tek Mexikora egindako bidaiaren

xede nagusia.
Ojedak Beaumonti azaldu zio-

nez, honako hau izan da lANBA-

Gek estatu bateko buruzagien-
gandik erantzunik jaso ez duen

estreinako aldia. Nazioarteko

erakundearentzat Espainiako
Gobemuaren jarrera harrigarria
eta ulertezina izan déla gaineratu
zuen. Halaber, hilaren 12an eta

13an LANBAGeko kideek Grezian

eginen duten bilkuran Itoizko

urtegiaren gaia jorratuko dutela

iragarri zion. Beaumontek, bes-

talde, Ingurugiro Ministerioaren

jarrera ikusita lANBAGek hartu

beharreko neurriak har ditzala

eskatu zion nazioarteko era-

kundeko buru mexikarrari.

Itoizko Koordinakundeak, he-

dabideetara igorritako prentsa
oharrean, gogor kritikatu du In-

gurugiro Ministerioaren jarrera.
Urtegiaren aurkarien aburuz,

«Administrazioak berriro ere atea

itxi dio Itoitzen sortutako gataz-
kari irtenbide negoziatua bilatze-

ko aukerari». Idazkiaren arabe-

ra, «tamalez, Itoizko Koordina-

kundea da arazoaren konponbi-
dea bilatzen ari den bakarra, eta

zeregin horretan behin eta be-

rriz aurrez aurre topatzen ditu,

legez kanpo egonda ere, norge-
hiagokaren alde apustu egiten
duten Administrazioko partai-
deak». X

koak direnez, ordea, euren esko-

lak erdaraz eman izan dituzte

orain arte.

Baina hemendik aurrera, aldi-

bereko itzulpen zerbitzua bul-

tzatu eta «irakasle elebidunak

hitzaldiak euskaraz eman ditza-

ten zirikatu» nahi dituztela jaki-
narazi zuten. «Merezi duen aha-

legina izango da», iritzi dio Etxe-

parek.
Azkenik, aurtengo ikastaroe-

tan izan diren berrikuntzak fln-

katzera joko dute. Dokumentazio

eta komunikazio arlokoak izan

dirá ekitaldi honetako berrikun-

tza nagusiak. Alde batetik, ikas-

leek teledokumentazio zerbitzua

izan dute euren zerbitzura, ikas-

taroetan jorratzen ari ziren gaiei
buruz informazio zabala izan

zezaten. Horrezaz gainera, bi-

deo-konferentziez baliatu dirá

eta Internet sarearen bidez za-

baldu dituzte ikastaroak mundu

osorako. X

DBH emango duten
ikastetxeak prest
daudela usté du

Hezkuntza sailak

¡i «Ez gara

inprobisatzen ari»,

adierazi du Edurne

Gumuzio

zuzendariak

Luis Karlos García / Gasteiz

DERRIGORREZKO- Bigarren
Hezkuntza (DBH) indarrean

jartzen hasiko diren ikaste-

txeak prest daudela adierazi

du Edurne Gumuziok, Eusko

Jaurlaritzako Hezkuntza sai-

leko Berrikuntza Pedagogi-
korako zuzendariak. «Gaur,

irailak 9, zentroak ikasleak

hartzeko prest daude», esan

zuen atzo. Adierazpenok Gas-

teizen egin zituen, DBHri

buruzko jardunaldien hasiera

ekitaldian.

Gumuzioren arabera, Hez-

kuntza Sailetik «laguntza
handia» ematen ari zaie EAE-

ko ikastetxeei DBH behar be-

zala ezartzen has daitezen.

Berrikuntza Pedagogikorako
buruak departamentuak
urratutako bidé osoa azaldu

zuen biltzarraren inaugurazio
hitzaldian. Esaterako, ira-

kasleen euskalduntzean

«bermeak» daudela adierazi

zuen, eta, oro har, «presa
handiz» ari déla aitortu arren,

inprobisaziorik gabe dihar-

dutela.

Egunotan hasten ari den

ikasturtea da DBHren apli-
kazioaren abiapuntua. DBHk

bi ziklo ditu bakoitza bi

ikasturterekin—, eta bere

ondoriorik garrantzitsuene-
takoa da derrigorrezko esko-

laratze epea 16 urtera arte

zabalduko duela, hots, orain

arte baino bi urte gehiago.
DBHren nondik-norako

guztiak aztertzeko hasi zen

atzo Jardunaldi Pedagogikoen
seigarren ekitaldia. Mintegi
honen bidez laguntza eman

nahi dieta Euskal Autonomi

Elkarteko irakasle, hezitzaile

eta pedagogoei, «irakaskun-

tzako langileei laguntza es-

trategia batzuk proposatuz,
DBHren aplikazioa amildegi
hatera salto egitea bezala ger-
ta ez dakien». Jardunaldiotan

400 lagun inguru biltzea es-

pero dute. Goizeko saioetan

ikasgai bakoitzaren aplika-
zioaren gainean ariko dirá Pe-

dagogi Aholkularitza Taldeko

kideak. X

HONPARRIEMKO IKASTOLA
BITERI ESKOLA-Tfnoa: 64.37.62

KURTSO HASIERA

HAUR HEZKUNTZA

SATARKAN:

SARRERA: - 2 urtekoak, EMANDAKO ORDUTEGIAN
- 3 urtekoak, GOIZEKO 10ETAN
- 4 urtekoak, GOIZEKO 9ETAN

SOROETAN: - 5 urtekoak, GOIZEKO 9ETAN
IRTEERA: EGUERDIKO 12ETAN

LEHEN HEZKUNTZA: (Igo mailatlk - 6. mallara)
SARRERA: GOIZEKO 9ETAN eta IRTEERA 13ETAN

AUTOBUSA: Goizeko B,3oetan aterako da MENDELUTIK


